

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : BUKAN LISAN**

**DARIPADA : YANG BERHORMAT DATO' SRI HASAN BIN  
MALEK [ KUALA PILAH ]**

**SOALAN :**

**YB Dato' Sri Hasan bin Malek [ Kuala Pilah ]** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan sejauh mana pelan Biro Tatanegara dapat diperkasakan kepada golongan lepasan ijazah, pelajar institusi pengajian tinggi awam dan swasta serta kakitangan Kerajaan bagi menanam jati diri, menyemai semangat patriotisme serta mewujudkan "*sense of belonging*" terhadap negara.

**JAWAPAN: YB DATO' SRI AZALINA BINTI DATO' OTHMAN SAID**

**MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Biro Tatanegara (BTN), Jabatan Perdana Menteri merupakan agensi peneraju Patriotisme Negara yang menyampaikan informasi melalui program-program patriotisme menerusi pendidikan, latihan, program kesedaran dan perkongsian strategik (NBOS).

BTN berperanan untuk memupuk semangat patriotisme dan cintakan negara serta nilai-nilai murni dan aspirasi bangsa Malaysia untuk mempersiapkan diri mencapai hasrat Malaysia menjadi negara maju.

Sehingga kini BTN masih menjalankan tugasnya sebagai agensi yang berfungsi melaksanakan latihan bagi meningkatkan pengetahuan dan pemahaman kenegaraan sekaligus memupuk semangat cintakan negara.

Sebagai sebuah agensi yang melatih dan menggerakkan masyarakat yang berbilang kaum ke arah cintakan negara Malaysia, BTN sentiasa mendapatkan pandangan dan maklumbalas secara inklusif untuk mengukuhkan jiwa patriotik rakyat yang terdiri daripada pelbagai kaum, agama dan fahaman politik dan sentiasa mengkaji kaedah yang lebih baik dan sesuai pada masa ini untuk meningkatkan tahap kecintaan kepada negara.

Pada 18 November 2015 yang lalu BTN telah menambah baik modul dengan memberikan lebih fokus kepada generasi muda diperingkat Sekolah, golongan lepasan ijazah, pelajar Institusi Pengajian Tinggi Awam dan swasta serta kakitangan Kerajaan. Pengisian baharu ini akan

## SULIT

memberi tumpuan terhadap patriotisme dan kurikulum yang memupuk semangat perpaduan dengan penglibatan semua kaum.

Selain daripada itu, menerusi perbincangan dalam dua (2) siri Meja Bulat yang telah diadakan berkaitan penjenamaan semula BTN pula, BTN akan menjadi peneraju dalam Pendidikan Kenegaraan.

Bagi mewujudkan *sense of belonging* terhadap Negara, disiplin utama kurikulum BTN perlu berdasarkan Konsep Negara yang menekankan elemen-elemen seperti Wilayah (Tanah), Penduduk (Warganegara), Pentadbir (Kerajaan) dan Kedaulatan. Disiplin utama tersebut akan diterapkan di dalam Pendidikan Kenegaraan berpaksikan Rukun Negara, Perlembagaan Persekutuan dan Dasar-dasar Negara seperti Wawasan 2020 dan Gagasan 1Malaysia.

Konsep Negara ini penting untuk diperjelaskan dan difahami oleh masyarakat Malaysia khususnya generasi muda agar semangat patriotisme tidak luntur kerana ia merupakan asas kepada pembentukan sesebuah Negara. Masyarakat bukan sahaja perlu memahami dan mematuhi kandungan Rukun Negara tersebut, malah perlu menghayati falsafah yang terkandung di sebaliknya.

Pendekatan yang digunakan oleh BTN juga akan dipelbagaikan. Bukan sahaja melibatkan program berbentuk kursus dan seminar, malah Pendidikan Kenegaraan ini juga akan diperluaskan dalam pelbagai bentuk yang lebih mudah diterima masyarakat luar khususnya generasi muda bagi mewujudkan *sense of belonging* terhadap Negara mengikut acuan kita sendiri.

Sepanjang tahun 2015 dan 2016 (hingga September), BTN telah melaksanakan Latihan Transformasi Negara yang melibatkan golongan

**SULIT**

lepasan ijazah, pelajar Institusi Pengajian Tinggi Awam dan Swasta dan kakitangan Kerajaan seperti jadual di bawah:

**PELAKSANAAN LATIHAN TRANSFORMASI NEGARA 2015 HINGGA JAN  
- SEPT 2016 : MENGIKUT BAHAGIAN**

<b>BAHAGIAN / NEGERI</b>	<b>2015</b>		<b>JAN-SEPT 2016</b>	
	<b>BIL LTN</b>	<b>BIL PESERTA</b>	<b>BIL LTN</b>	<b>BIL PESERTA</b>
<b>BAHAGIAN BIROKRAT DAN KORPORAT</b>	<b>656</b>	<b>94,826</b>	<b>323</b>	<b>10,046</b>
<b>BAHAGIAN MAHASISWA DAN BELIA</b>	<b>706</b>	<b>100,471</b>	<b>346</b>	<b>13,494</b>
<b>BAHAGIAN PEMIMPIN MASYARAKAT</b>	<b>705</b>	<b>101,954</b>	<b>342</b>	<b>16,407</b>
<b>BAHAGIAN PENJANA MODAL INSAN</b>	<b>639</b>	<b>89,899</b>	<b>303</b>	<b>7178</b>
<b>JUMLAH</b>	<b>2706</b>	<b>387,150</b>	<b>1314</b>	<b>47,125</b>

Sekian. Terima kasih.